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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 11. september 2024 har udvalget efter ønske fra Sandra Elisabeth Skal-

vig (LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 377 

 

Vil ministeren belyse baggrunden for, hvorfor ministeren har godkendt nye udbud 

af bachelor- og kandidatuddannelsen i arkitektur i Kalundborg set i lyset af RUVUs 

vurderinger, hvoraf det bl.a. fremgår, at ansøgningerne om godkendelse af de på-

gældende udbud ikke opfylder kriterierne som fastsat i bilag 4 i Akkrediteringsbe-

kendtgørelsen (BEK nr. 1558 af 2. juli 2021)? 

Svar 

 

Et bredt politisk flertal bestående af den daværende regering (Socialdemokratiet), 

Venstre, Dansk Folkeparti, Socialistisk Folkeparti, Enhedslisten, Det Konservative 

Folkeparti, Nye Borgerlige, Alternativet og Kristendemokraterne besluttede med 

den politiske aftale om rammerne for flere og bedre uddannelsesmuligheder i hele 

Danmark fra juni 2021 at afsætte 14 mio. kr. (2021-pl) som et engangstilskud i 

2023-2026 til at understøtte etablering af en ny arkitektuddannelse i Kalundborg 

udbudt af Det Kongelige Akademi. Regeringen har efterfølgende besluttet at vide-

reføre aftalen, fordi det er vigtigt med attraktive uddannelsesmuligheder i hele lan-

det. 

  

Det er korrekt, at Det rådgivende udvalg for vurdering af udbud af videregående 

uddannelser (RUVU) vurderede, at Det Kongelige Akademis ansøgning om et nyt 

udbud af en bacheloruddannelse og en kandidatuddannelse i arkitektur i Kalund-

borg ikke opfyldte kriterierne for prækvalifikation som fastsat i bilag 4 i akkredite-

ringsbekendtgørelsen. Ansøgningen om prækvalifikation blev indsendt i efteråret 

2022. Det fremgår af § 18, stk. 3 i akkrediteringsbekendtgørelsen, at ”Styrelsen 

udarbejder indstilling til uddannelses- og forskningsministeren på baggrund af 

RUVU’s vurdering efter stk. 2.”   

 

På baggrund af intentionen bag den politiske aftale samt Uddannelses- og Forsk-

ningsstyrelsens indstilling traf jeg afgørelse om at godkende Det Kongelige Akade-

mis ansøgning om et nyt udbud af arkitektuddannelsen i Kalundborg. Jeg lagde i 

forbindelse med beslutningen vægt på, at Det Kongelige Akademi indgik i dialog 

med Uddannelses- og Forskningsstyrelsen med henblik på at følge op på RUVU’s 

vurdering.  
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Det fremgår således af afgørelsesbrevet, at: ”Med godkendelsen henstilles til, at 

KADK indgår i dialog med Uddannelses- og Forskningsstyrelsen med henblik på 

at følge op på KADK’s arbejde med at tone uddannelsen, herunder etablere sam-

arbejder med lokale og regionale aktører, der kan fremme en forankring af uddan-

nelsen i området og understøtte dimittendernes beskæftigelsesmuligheder.” 

 

Jeg hæfter mig i øvrigt ved, at arkitektuddannelsen i Kalundborg optog i alt 56 stu-

derende i 2024 og har haft fuldt optag i både 2023 og 2024. 

 

Det, mener jeg, viser, at det var den korrekte politiske beslutning at understøtte 

etableringen af et udbud af arkitektuddannelsen i Kalundborg. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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